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康寧學校財團法人康寧大學   護理科教師  個人資料 

姓    名： 謝珮琳 E-mail：phsieh@g.ukn.edu.tw 

專長： 內外科護理、老人護理、腫瘤護理、質性研究 

教授科目：內外科護理、腫瘤護理、身體檢查與評估 

教師資審等級： 

等級 教育部部令字號 年資起算日期 

助理教授 助理字第 030162號 年資起算 99年 09月 

講師 講字第 49599號 年資起算 85年 12月 

   

學歷： 

學校名稱 院系及期別 學位 主修 起迄年月 

拉籌伯大學 

La Trobe University 

護理 博士 護理 96/03-99/03 

慈濟醫學院 護理學研究所 碩士 護理 83/09-85/06 

台北醫學院 護理系 學士 護理 80/09-83/06 

     

 

一、工作經歷 

現任：107/08~ 

康學校財團法人康寧大學/護理科/助理教授 

                            /研發處/副研發長、學術發展組組長 

曾任 

單位 職務 起訖年月 

馬偕醫學院/護理學系 助理教授 99/08-107/07 

經國管理暨健康學院/護理系 講師 87/08-93/07 

慈濟護專/護理科 講師 85/08-87/07 

私立馬偕紀念醫院/護理部 護理師 78/08-83/08 
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二、證照 

(一)國家證照 

年度 證照名稱 發證單位 

民國 79年 護理師證書(護理字第 20524) 行政院衛生署 

民國 87年 技術士技術檢定監評人員證書(保母人員) (87職檢字第

007450號) 

行政院勞工委員會職業訓練局 

民國 94年 技術士技術檢定術科測試監評人員證書(照顧服務員) 

(勞中二字第 0940200155號) 

行政院勞工委員會職業訓練局 

   

 

(二)專業證照 

年度 證照名稱 發證單位 

   

   

 

三、研究 

(A)期刊論文 

1. Sheng-Miauh Huang*, The-Sing Kao, Pei-Ju Lien, Pei-Ling Hsieh, Ping-Ho Chen, Ling-Ming Tseng 

(2022, Jan). Oncofertility care: A qualitative study to understand personal perspectives and 

barriers in the multidisciplinary breast care team in Taiwan. Women’s Health, 18, 1-9.  

2. Pei-Ling Hsieh, Sheng-Miauh Huang*, Li-Yin Chien, Ching-Fang Lee, Yvonne Hsiung, Chen-Jei Tai 

(2018, Mar). Risk-benefit perception of pregnancy among breast cancer survivors. European 

Journal of Cancer Care, 27(2): e12696, 1-10.  

3. Kwo-Chen Lee, Chin-Ching Yu, Pei-Ling Hsieh, Chin-Ching Li, Yann-Fen C. Chao (2018, 

Feb).  Situated teaching improves empathy learning of the students in a BSN program: A quasi-

experimental study. Nurse Education Today, 64, 138-143.  

4. Sheng-Miauh Huang*, Pei-Ling Hsieh, Yvonne Hsiung, Ling-Ming Tseng, Ping-Ho Chen, Chia Tai 

Hung (2017, Sep). Decision-making process regarding fertility among reproductive-age women 

with cancer in Taiwan. Cancer Nursing, 40(5), 394-402. 

5. Mei-Hua Wang, Yu-Wen Fang*, Ching-Hsiu Hsieh, Pei-Ling Hsieh (2013, Jul). The study of 

competencies for informatics nurse: Survey of nursing educators‘ perception. Journal of 

Communications and Information Sciences, 3(3), 85-91. 

6. Li-Ching Lu*, Pei-Ling Hsieh (2013, Jun). Frontline healthcare providers‘ views of depression and 

its prevention in older adults. Journal of Clinical Nursing, 22(11-12), 1663-1671.  
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(B)研討會論文 

1. Pei-Ling Hsieh. (2019, July). Exploring the knowledge toward older people in the new 

generation of nursing students. Poster presentation at 28th International Congress on 

Nursing Care & Nursing Education. Osaka/Japan. 

2. Pei-Ling Hsieh. (2019, July). Exploring the attitude toward older people in the new generation 

of nursing students. Poster presentation at 28th International Congress on Nursing Care & 

Nursing Education. Osaka/Japan. 

3. Pei-Ling Hsieh, Sheng-Miauh Huang, Chin-Ching Li. (2016, Jun). Influence on the factors of 

fertility desires after reproductive-age women with breast cancer undergoing chemotherapy. 

Poster presentation at Optimizing Healthcare Quality: Teamwork in Education, Research and 

Practice. Chiang Mai/Thailand.  

4. Sheng-Miauh Huang, Pei-Ling Hsieh, Ling-Ming Tseng, Ping-Han Chen, Chia-Tai Hung.  (2016, 

Jun). The decision-making process of pregnancy among reproductive-age women with cancer 

in Taiwan. Poster presentation at MASCC/ISOO Annual Meeting on Supporting Care in Cancer. 

Adelaide/ Australia.  

5. Pei-Ling Hsieh, Sheng-Miauh Huang, Li-Yin Chien, Ling-Ming Tseng, Chin-Fang Lee, Chen-Jei 

Tai. (2016, March). Considerations for pregnancy among breast cancer survivors. Poster 

presentation at 19th East Asian Forum of Nursing Scholars (EAFONS). Chiba/Japan. 

6. Pei-Ling Hsieh, Li-Ching Lu. (2013, Apr). The transition of Taiwanese family caregivers to care 

for dependants developing dementia at home. 28th International Conference of Alzheimer’s 

Disease International, Taiwan.  

7. Pei-Ling Hsieh, Yvonne Yu-Wen Fang, Mei-Hua Wang. (2013, Apr). The adaptation of using 

foreign nursing assistants to care for dependants with dementia at home in Taiwan. 28th 

International Conference of Alzheimer’s Disease International, Taiwan.  

8. Yu-Wen Fang, Mei-Hua Wang, Pei-Ling Hsieh. (2012, Dec). The development of competencies 

for informatics nurse：survey of nursing educators’ perception. 7th International Conference 

on Computer Sciences and Convergence Information Technology. 

9. Li-Ching Lu, Pei-Ling Hsieh. (2011, Oct). A qualitative study of healthcare providers’ accounts 

of depression and its prevention in older adults. The 8th International Nursing Conference, 

Korea. 

10. Li-Ching Lu, Pei-Ling Hsieh. (2011, Oct). Older adult accounts and policy concerns about 

depression and its prevention in Taiwan. The 8th International Nursing Conference, Korea. 

11. Mei-Hua Wang, Pei-Ling Hsieh, Yvonne Yu-Wen Fang. (2011, Oct). The case studies of small 

intestine transplantation. The 8th International Nursing Conference, Korea. 

12. Pei-Ling Hsieh, Li-Ching Lu, Yvonne Yu-Wen Fang, Mei-Hua Wan. (2011, Oct). Alternative 

choice: Using Foreign Nursing Assistances (FNAs) to care for people with dementia at home in 

Taiwan. The 8th International Nursing Conference, Korea.  
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13. Yvonne Yu-Wen Fang, Pei-Ling Hsieh, Mei-Hua Wang. (2011, Oct). Evaluated the information 

literacy competency of colleges’ nursing students. The 8th International Nursing Conference, 

Korea. 

14. Li-Ching Lu, Pei-Ling Hsieh. (2010, Aug). How older alders frame depression and its 

prevention: Cases from Taiwan. The International Conference of 4th Asian Congress of Health 

Psychology, Taiwan. 

15. Pei-Ling Hsieh, Li-Ching Lu. (2010, Aug). Family caregivers coping with dependants developing 

dementia in Taiwan. The International Conference of 4th Asian Congress of Health Psychology, 

Taiwan.  

 

(C)專書及專書論文 

1. 邱淑玲、謝珮琳(2022年4月)。第11章冷熱療法的護理。實用基本護理學(下冊)(八

版)(ISBN：978-986-194-651-1)，P.1-57。台北市：華杏出版股份有限公司。 

2. 簡淑真、謝珮琳、林玉惠(2022年04月)。第16章繃帶束帶的運用。實用基本護理學(下

冊)(八版)(ISBN：978-986-194-651-1)，P.441-480。台北市：華杏出版股份有限公司。  

3. 邱淑玲、謝珮琳(2021年4月)。第11章冷熱療法的護理。基本護理學(下冊)(四版)(ISBN：

978-986-194-588-0)，P.1-50。台北市：華杏出版股份有限公司。 

4. 簡淑真、謝珮琳、林玉惠(2021年4月)。第16章繃帶束帶的運用。基本護理學(下冊)(四

版)(ISBN：978-986-194-588-0)，P.379-414。台北市：華杏出版股份有限公司。  

5. 李嘉蕙、謝珮琳、陳瑋(2020年5月)。第19章泌尿系統疾病的護理。成人護理學(下冊)(八

版一刷)(ISBN：978-986-194-561-3)，P.765-871。台北市：華杏出版股份有限公司。  

6. 謝珮琳(2019年12月)。第10章週邊循環系統評估。新編身體檢查與評估(ISBN：978-986-

362-204-8)，P.10-1~10-30。臺中市：華格那企業。 

7. 謝珮琳(2015年06月)。第10章周邊循環系統評估。新編身體檢查與評估手冊(ISBN：978-

986-5828-02-8)，P.119-128。台中市：華格那企業。  

8. 簡淑真、謝珮琳、林玉惠(2013年04月)。第11章繃帶束帶的應用。基本護理學-技術篇

(ISBN：978-986-194-273-5)，P.137-162。台北市：華杏出版股份有限公司。 

9. 簡淑真、謝珮琳、林玉惠(2013年04)。第16章繃帶束帶的應用。基本護理學-理論篇

(ISBN：978-986-194-274-2)，P.649-664。台北市：華杏出版股份有限公司。  

10. 邱淑玲、謝珮琳(2013年04月)。第6章冷熱療法的護理。基本護理學-技術篇(ISBN：978-

986-194-273-5)，P.305-326。台北市：華杏出版股份有限公司。  

11. 邱淑玲、謝珮琳(2013年04月)。第11章冷熱療法的護理。基本護理學-理論篇(ISBN：978-

986-194-274-2)，P.419-450。台北市：華杏出版股份有限公司。 

 

(D)技術報告及其他 

 


